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La cooperació 
beneficia la 
població dels 
dos territoris

Més col·laboració en l’àmbit 
sanitari amb Catalunya

que ofereix l’Hospital Nostra Senyo-
ra de Meritxell, estalviant-se així les 
molèsties que els pot suposar haver-se 
de desplaçar a centres més llunyans. 
D’aquesta manera, pot ser més ren-
dible que hi hagi certes especialitats 
a l’hospital, en disposar d’una major 
massa crítica de pacients per atendre.  
Només cal recordar, per exemple, que 
en el transcurs de la pandèmia del co-
ronavirus Andorra va acollir alguns 
pacients de la comarca veïna quan 
les UCIs catalanes estaven plenes de 
malalts i també es van fer proves di-
agnòstiques a treballadors tansfron-
terers. Per la seva banda, els residents 

A
ndorra i Catalunya estan 
treballant per ampliar el 
conveni de col·laboració en 
matèria sanitària entre tots 
dos territoris. Així es dedu-

eix de la reunió que van mantenir di-
vendres passat el ministre de Salut, 
Joan Martinez Benazet, i el conseller 
de Salut de la Generalitat, Josep Ma-
ria Argimon.  La possibilitat d’inclou-
re-hi aspectes lligats a les cures inten-
sives o a estructures vinculades amb 
la salut mental  són alguns dels aspec-
tes que s’està estudiant, segons va in-
formar l’Executiu. L’increment de la 
col·laboració entre tots dos territoris 

és sens dubte la via a seguir, ja que ai-
xò pot suposar avantatges per a la po-
blació d’un i altre costat de la fron-
tera. Per una banda, és lògic que els 
habitants de la comarca de l’Alt Ur-
gell puguin gaudir dels molts serveis 

del país també poden sortir beneficats 
d’una ampliació de l’acord existent 
en matèria sanitària amb els nostres 
veïns. De fet, ja són moltes les perso-
nes que es tracten de diferents patolo-
gies en alguns centres catalans, sobre-
tot pel que fa a malalties que requerei-
xen més avenços tecnològics, com per 
exemple, alguns tipus de càncers. Per 
tot plegat, l’anunci fet per les autori-
tats sanitàries és positiu i segurament 
ben vist per la majoria dels ciutadans 
de tots dos territoris, que moltes vega-
des no entenen com és que la coopera-
ció entre administracions veïnes no 
és més gran.
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Mudar de verd a blau és 
una frase feta que s’uti-
litza quan una cosa 
canvia de manera pro-

funda. I això és el que han vist els 
veïns de la carretera de la Rabas-
sa i també a l’inici de la carretera 
general 6, quan una zona d’apar-
caments han mudat, no de verd a 
blau, però sí de blanc a blau. O sigui, 
que de ser una zona per aparcar gra-
tuïta, ha passat a ser de pagament.

Segons el comú, s’havia fet per 
dos motius: és un lloc on hi ha ve-
hicles que estan molt temps apar-
cats i, en moltes ocasions, és impos-
sible el pas de dos cotxes a la vega-
da. Considerant aquestes opcions, 
no sé com el fet de canviar una zo-
na pintada de blanc a de color blau 
faria possible el pas de dos vehicles 
a la vegada, en el cas que anterior-
ment no poguessin passar. Tot i 
que sí seria una possible solució pel 
cas de l’excés de temps en l’aparca-
ment de alguns vehicles, s’ha de mi-
rar la circumstància que hi ha a les 
dues zones.

A la zona de la carretera de la Ra-
bassa, hi ha indrets on viu molta 
gent, com els edificis Superlaure-
dia, La Pleta de Cibós o Les cases tra-
dicionals. A la carretera de Bixes-
sarri i d’Ós de Civís tenim l’edifici 
del centre de formació d’adults i 
Formació professional, juntament 
amb un conjunt d’empreses. És ve-
ritat que en aquestes zones es cons-
tatava que molta gent, sense ser ve-
ïns, abusaven deixant els seus vehi-
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cles durant dies seguits aparcats, o 
multitud de vehicles d’empreses de 
fora de Sant Julià. Tanmateix, la zo-
na blava no és una solució per a tota 
aquesta gent que viu, estudia o tre-
balla a la zona. 

No tothom, en el cas dels veïns, 
té plaça d’aparcament en el seu im-
moble, i no tothom, en el cas dels 
estudiants o treballadors de les 
empreses, té disponibilitat horà-
ria per poder anar a estudiar o a tre-
ballar amb transport públic. Per 
tant pensem que el comú està obli-
gant aquesta gent a pagar tot el dia 
de zona blava, com si n’estiguessin 
fent un ús ocasional.

Cal adonar-se que ambdues zo-
nes estan a més d’un kilòmetre de 
qualsevol opció d’abonament a un 
aparcament comunal, per posar 
un exemple. O sigui que, un veí que 
no hagi de moure’s de casa perquè 
és el seu dia festiu, haurà de pagar 
1,50 euros per hora entre les 9.00 
i les 13.00, i les 15.00 i les 20.00, o 
sigui 13,5 euros diaris, sense tenir 
cap altre opció que no sigui buscar 
una aparcament a una gran distàn-
cia i després caminar una bona es-
tona.

Realment el comú pensa que po-
sar zona blava i prou ajudarà al ve-
ïnat? El que hauria de fer per evi-
tar l’abús d’estacionament es crear 
una zona verda veïnal, o mitjan-
çant la carta groga del vehicle on 
posa la direcció, que un veí pugui, 
pagant un abonament al comú, te-
nir un permís per estacionar en la 
zona blava d’aquesta zona concre-
ta, per posar un parell d’exemples. 
I alguna cosa semblant caldria fer 
amb els estudiants i treballadors. 
Ho diem perquè no discutim pas 
que el fet que la zona sigui gratuï-
ta és un problema.

Quan es pren una decisió dins 
de la parròquia, s’ha de tenir en 
compte els possibles danys col-
laterals i ara, en aquest cas, no sem-
bla pas que s’hagi fet. S’afecta mol-
tíssim a la ciutadania, tant a nivell 
social com econòmic. Es demostra 
així que no totes les solucions efec-
tives són correctes. Recordem sinó 
aquella gran solució que proposa-
va un president nord-americà per 
evitar els grans incendis, que era 
tallar tots els arbres.H 
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